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REVISTA PRESEI 

 

 

 Klaus Iohannis a promulgat legea carantinei și izolării. Legea, publicată 

sâmbătă în Monitorul Oficial. Când intră în vigoare 

Președintele Klaus Iohannis a promulgat sâmbătă legea carantinei și izolării, 

anunță Administrația Prezidențială. Șeful statului se află la Bruxelles, unde 

participă la Consiliul European, pentru negocierea planului de relansare a 

economiei UE. Legea a fost publicată sâmbătă în Monitorul Oficial. 

ACTUALIZARE Legea carantinei și izolării a fost publicată sâmbătă în 

Monitorul Oficial. Potrivit Constituției, legea intră în vigoare la 3 zile de la data 

publicării. 

 

Președintele Klaus Iohannis a semnat sâmbătă decretul privind promulgarea Legii 

privind instituirea unor măsuri în domeniul sănătății publice în situații de risc 

epidemiologic și biologic, potrivit unui comunicat al Președinției. 

Legea privind carantina și izolarea a fost adoptată joi seară de Senat, în calitate de 

cameră decizională. Raportul legii a fost modificat miercuri seara de senatorii 

juriști, care au adoptat mai multe amendamente. 

Printre modificările aduse actului normativ se numără obligația INSP de a 

comunica separat numărul cazurilor noi de cele retestate. De asemenea, un alt 

amendament prevede că izolarea pentru un pacient bolnav minor se dispune într-o 

primă fază la domiciliul. 

Din lege au fost eliminate paragrafele care prevedeau carantinarea bunurilor. 

Ministerul Sănătăţii va fi obligat să creeze un corp al voluntarilor pentru situaţii de 

urgenţă la care statul să poată apela când e nevoie. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/liderii-statelor-ue-reiau-sambata-negocierile-pentru-relansarea-economiei-europene-unde-s-au-blocat-discutiile-1339761
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ce-prevede-varianta-finala-a-legii-carantinei-care-intra-la-vot-in-plenul-senatului-la-dezbateri-participa-si-premierul-ludovic-orban-1338800
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De asemenea, personalul medical detaşat va primi suplimentar 50% din salariu, o 

diurnă de 2%, cât şi cazarea şi transportul în localitatea unde a fost dispusă 

detaşarea. Detaşarea nu poate depăşi 30 de zile. 

Persoanele care contestă juridic carantinarea sau izolarea vor fi monitorizate 

medical, iar decizia primei instanţe în acest sens este executorie, a decis, miercuri 

seara, Comisia juridică a Senatului, la dezbaterea proiectului de lege privind 

instituirea unor măsuri în domeniul sănătăţii publice în situaţii de risc 

epidemiologic şi biologic. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Florin Cîţu, ministrul finanţelor: Avem investiţii record la jumătatea anului, 

de 16 miliarde de lei. Dar bobocii se numără toamna, nu primăvara,iar 

constrângerile bugetare sunt întotdeauna cumplite nu în prima parte a anului, 

ci în ultimele luni din an 

Florin Cîţu, ministrul finanţelor: În primele 6 luni, în mijlocul celei mai mari crize 

economice, am făcut un lucru fantastic (pentru mulţi impo-sibil). Am investit o 

sumă RECORD. Cea mai mare sumă investită de Guvernul României în primele 

şase luni-16,1 miliarde lei. Desen de: Romeo Răileanu 

Ministrul finanţelor Florin Cîţu spune că, la jumătatea anului, cheltuielile de 

investiţii ale statului (din buget şi din fonduri UE) sunt de 16 miliarde de lei, „un 

record“, după cum apreciază el. 

Datele privind execuţia bugetară pe primul semestru vor fi făcute publice după 25 

iulie. Ministrul finanţelor, care însă are acces la date, spune, într-o notă publicată 

pe platforma de socializare Facebook care i-a fost, în ultimele luni, tribuna ce nu-i 

cenzurează spusele, că investiţiile statului (din buget şi din fonduri UE) au ajuns, la 

şase luni, la 16,1 miliarde de lei, „un record“, după propriile-i spuse. 
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„Am promis investiţii şi asta am făcut. Exista o singură soluţie de a ieşi din criză: 

INVESTIŢII! (majusculele apar în textul ministrului - n.red.). În acelaşi timp, alo-

carea masivă a resurselor bugetare spre investiţii, nu spre cheltuieli neproductive, 

GARANTEAZÂ o economie cu creştere economică mare, neinflaţionistă, în viitor. 

În primele 6 luni, în mijlocul celei mai mari crize economice, am făcut un lucru 

fantastic (pentru mulţi impo-sibil). Am investit o sumă RECORD. Cea mai mare 

sumă investită de Guvernul României în primele şase luni -16,1 miliarde lei.“ 

La şase luni, investiţiile din 2019 au fost de 12,3 miliarde de lei. Dar, la finalul 

anului, ele au fost de 48,3 miliarde de lei, prin urmare primul semestru din an a 

însemnat doar 25% din cheltuielile totale de investiţii din 2019. 

An de an s-a întâmplat aşa şi - lăsând la o parte administraţia PSD cu care Florin 

Cîţu este în război - în 2016, de exemplu, când la guvernare era guvernul lui Da-

cian Cioloş susţinut de preşedintele Klaus Iohannis şi de PNL, în ultima lună din 

an investiţiile au crescut cu 7 miliarde de lei, faţă de o medie lunară anterioară de 

sub 2 miliarde de lei. 

Pentru că plăţile se fac, de obicei, în ultimele luni din an. 

La finalul lui 2019, când ministru al finanţelor ajunsese Florin Cîţu, scenariul anual 

s-a repetat. 

Potrivit informării de la acea vreme a Ministerului Finanţelor, la finalul lui 2019, 

cheltuielile de investiţii (de capital şi din fonduri UE) au fost de 43,61 mld lei 

(4,2% din PIB) graţie, în principal, plăţii facturilor emise în ultimele doua luni ale 

anului (16,8 mld lei în noiembrie ?i decembrie, reprezentând 38,5% din investiţiile 

anuale), luni care conicid cu prezenţa lui Florin Cîţu în fruntea Finanţelor. Mediul 

de afaceri a aplaudat decizia noului ministru de a achita facturile restante ale 

statului. Dar preţul a fost majorarea deficitului bugetar de la 3% din PIB, la 4,6% 

din PIB. În acest an, deficitul bugetar ţintit de Ministerul de Finanţe este de 6,7% 

din PIB, iar calcului este făcut doar la jumătatea anului când factura dublării aloca-

ţiilor pentru copii (7 mld. lei sau 4 mld. lei, dacă se aplică doar pentru semestrul al 

doilea) nu era luată în calcul, iar majorarea pensiilor (încă 7-8 miliarde de lei, dacă 

ele vor creşte cu doar 10%) nu fusese cuprinsă în calculul deficitului. 
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Aşa că, presupunând că investiţiile vor rămâne constante până la final de an, linia 

trasă sub ele va consemna un nivel de 32 de miliarde de lei, adică cu o treime sub 

investiţiile de anul trecut. Pentru că, faţă de acum un an, ministrul finanţelor nu 

mai are „spaţiul fiscal“, oricum încordat la maxim, pe care l-a avut în 2019 şi, în 

ciuda a ceea ce se  proclamă public, constângerile bugetare nu lasă loc pentru 

iluzii. 

Ministrul Cîţu spune că nu va sacrifica, sub niciun chip, investiţiile pentru a face 

loc dublării alocaţiilor pentru copii, măsură prevăzută de o lege votată de Parla-

ment, contestată la Curtea Constituţională de guvern, pentru că nu prevede surse de 

finanţare, dar socotită de judecători drept constituţională. 

Ministrul spune ceea ce oricine poate bănui, anume că deficitul fiscal va creşte 

dacă se aplică  măsura dublării alocaţiilor. El crede că guvernul va majora 

alocaţiile, dar nu le va dubla şi că, în următorea perioadă, guvernul său va veni cu o 

lege în acest sens. 

„Nu vor reuşi să păstreze ţinta de deficit de 6,7% din PIB, presiunile sunt imense şi 

pentru că nu a fost luată nicio măsură de reducere a cheltuielilor“, comentează 

economistul Laurian Lungu. 

Guvernul liberal este strâns ca într-o menghină: pe de o parte este constângerea 

financiară sufocantă, iar, de cealaltă parte, este o presiune infernală din partea 

majorităţii de stânga din Parlament care nu mai conteneşte să aprobe majorări de 

cheltuieli dintr-un buget ciuruit şi fără putere de a se redresa. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministrul Finanţelor: Comisia Europeană confirmă o revenire în V a 

economiei 

Comisia Europeană confirmă că măsurile luate de guvernul PNL până acum sunt 

foarte bune şi vor duce la o revenire rapidă a economiei, a scris duminică ministrul 

Finanţelor, Florin Cîţu, pe pagina sa de Facebook. 

 

 

http://www.facebook.com/photo.php?fbid=10220657918336140&set=a.2011250479170&type=3&theater
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Ministrul Finanţelor a subliniat că se iau toate măsurile pentru a reduce impactul 

crizei asupra economiei. "Trecem prin cea mai mare criza economică dar luăm cele 

mai bune măsuri pentru a-i atenua efectele. Vă garantez că vom aplica cele mai 

bune măsuri pentru a reduce semnificativ contracţia economică estimată pentru 

2020", comentează Florin Cîţu. 

 

Anterior, ministrul Finanţelor a spus că estimarea oficială privind evoluţia 

economiei în 2020 rămâne de minus 1,9% până apar datele Comisiei Naţionale de 

Prognoză, menţionând că până acum au fost eliminate scenariile negative, precum 

o scădere economică de 8%. "A fost obiectivul acestei guvernări şi obiectivul meu 

personal acela de a avea o economie care să îşi revină cât mai rapid. Am spus, din 

primul moment, că măsurile pe care le luăm vor duce la o revenire a economiei din 

trimestrul III", a afirmat Florin Cîţu la videoconferinţa ZF- Bankers Summit '20.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Programul „Noua casă” se dezumflă. Ministrul de finanțe a anunțat noua 

condiție pentru avans 

Programul „Nouă casă”, anunțat cu aplomb de guvern pentru a înlocui „Prima 

casă”, nu mai pare așa de ofertant, deși au fost critici care spuneau că va duce la o 

explozie a prețurilor, mai ales la apartmentele cu trei camere. Pentru achiziția unei 

locuințe prin noul program este nevoie însă de un avans de cel puțin 15 la sută, a 

declarat la Digi24 ministrul finanțelor, Florin Cîțu. Practic, acest avans este similar 

cu cele cerute de majoritatea băncilor pentru creditele ipotecare clasice. 

Florin Cîțu a dat de înțeles că nu mulți tineri își vor permite noul avans, având în 

vedere că suma maximă pe care o pot obține este de 140 de mii de euro. Tocmai de 

aceea, ministrul de finanțe este sceptic că prețurile vor crește pe piața imobiliară. 

El a explicat că plafonul crește tocmai pentru a veni în întâmpinarea unei situații 

deja prezente pe piața imobiliară.  

În plus, se păstrează condiția ca locuința achiziționată să fie prima casă, iar durata 

noului program ar putea fi una foarte scurtă, „de criză”, posibil doar până la 

sfârșitul anului, a dat de înțeles ministrul Florin Cîțu.  

https://www.digi24.ro/stiri/economie/business-club-guvernul-se-joaca-periculos-cu-programul-prima-casa-1336371
https://www.digi24.ro/stiri/economie/programul-prima-casa-a-fost-din-nou-schimbat-de-guvern-ce-modificari-aduce-la-plafoanele-de-credit-1335811
https://www.digi24.ro/stiri/economie/programul-prima-casa-a-fost-din-nou-schimbat-de-guvern-ce-modificari-aduce-la-plafoanele-de-credit-1335811
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Cei care vor lua totuși un credit prin „Nouă casă” rămân doar cu birocrația în plus 

aferentă unui program guvernamental, în condițiile în care celelalte costuri și 

comisioane sunt mai mici în cazul creditelor standard.  

Business Club: Noua casă e mai scumpă 

Dacă „Nouă casă” rămâne în această formă, doar băncile mai au ceva de câștigat - 

60 la sută din credit va fi garantat de către stat, așa că își vor recupera rapid o parte 

din bani în cazul în care oamenii nu-și pot plăti ratele. Asta le-ar putea face pe 

bănci să accepte clienți cu un profil mai puțin sigur. Dar atunci nu ar face decât să 

crească pericolul supraîndatorării. 

Programul de înlocuire a programului „Primea casă” încă se discută. Dincolo de 

câteva cifre, nu avem ansamblul. Dar dacă vrea să își păstreze măcar câteva 

trăsături de sistem de asistență, atunci trebuie să vină cu ceva mai mult decât un 

avans de 15%. Poate introducerea unor nivele intermediare de garanții, poate un 

avans diferențiat, în trepte, în funcție de valoarea locuinței.  

Altfel, se creează o construcție inutilă. Nici măcar nu are logică să încurajezi 

achizițiile într-o zonă medie a pieței. Riști, de fapt, doar să urci prețurile artificial. 

Este de văzut cum se va contura până la final programul „Noua casă”, dar dacă va 

fi un avans de 15% indifernet de credit, atunci programul e ca și mort. Sistemul 

prin care fusese modificat programul „Prima casă” de Eugen Orlando Teodorovici, 

cu acea trăsătură socială, avea mai multă logică. Nu a fost neapărat ideea lui. BNR 

sugera de ani bună să se dea programului această tentă socială.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 România are duminică cel mai mare preț la energie electrică, din regiune. 

Importurile depășesc 1000 de MW 

Preţul energiei electrice din România este duminică cel mai mare din regiune, iar 

importurile se ridicau, în timpul dimineţii, la peste 1.000 de MW, potrivit datelor 

Transelectrica şi OPCOM, analizate de AGERPRES. 
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Preţul energiei cu livrare duminică, pe piaţa spot din România, este de 32,25 de 

euro pe MWh, cel mai mare dintre ţările cu care ţara noastră este cuplată. 

În Ungaria, un MWh costă 27,90 de euro, în timp ce în Cehia şi Slovacia, se 

tranzacţionează cu 26,96 euro. 

Duminică dimineaţa, importurile depăşeau 1.000 de MW în jurul orei 10.00. 

Consumul ţării de energie electrică era de aproximativ 5.700 de MW, iar producţia, 

de 4.700 de MW. 

Sursele de producţie erau hidro - 26%, cărbune - 20,6%, eolian - 20,3%, nuclear - 

14%, hidrocarburi - 10%, fotovoltaic - 7%, biomasă - 0,7%. 

(Sursă: Agerpres) 

 

 Indicele ROBOR la trei luni se menţine în continuare la 2,15%. ROBOR la 

şase luni creşte uşor 

Indicele ROBOR la trei luni, folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la 

creditele în lei contractate înainte de luna mai 2019, a staţionat ieri la 2,15%, fiind 

sub nivelul IRCC, de 2,41%.  

Nivelul ROBOR la 3 luni a coborât de săptămâna trecută, marţi, la 2,15%, după ce 

lunea trecută era de 2,19%. Comparativ la sfârşitul lunii mai indicele era de 2,40%, 

la finele lunii aprilie a fost de 2,50%, iar la sfârşitul lunii martie, ROBOR la trei 

luni era de 2,55%. ROBOR la trei luni a scăzut în urma deciziilor BNR de a tăia 

dobânda-cheie, de la 2% la 1,75% şi de a reduce nivelul facilităţilor permanente 

din jurul acestei dobânzi.  

Boardul băncii centrale a redus facilitatea de depozit la 1,25% pe an, de la 1,50% 

pe an, şi rata dobânzii aferente facilităţii de creditare (Lombard) la 2,25% pe an, de 

la 2,50% pe an.  

(Sursă: zf.ro) 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 iulie 2020 8 

 

 Administrația Gradea acționată în judecată deoarece refuză să explice cum 

a cheltuit 3 milioane de euro pentru Casa de Producție a TVR 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună cu filiala MediaSind TVR 

au acționat în justiție conducerea Societății Române de Televiziune -  SRTv 

deoarece aceasta, ignorând prevederile Legii nr.544/2011, refuză să răspundă la 

mai multe întrebări legate de modul în care au fost  cheltuite sume importante de 

bani publici de către Departamentul Casa de Producție a TVR. 

Observând că în Decizia nr.16 din 2016 inspectorii Curții de Conturi au semnalat o 

situație falimentară în acest compartiment condus de Andraș Istvan Demeter, 

(amănunte aici: Televiziunea Română a fost prejudiciată cu peste 20 de milioane 

de euro, bani ce ar fi trebuit să fie recuperați de la cei responsabili încă din 2017! ), 

în data de  5 iunie 2020 am solicitat conducerii SRtv să ne răspundă la mai multe 

întrebări cu referire la următoarele chestiuni: 

1.     Sumele alocate anual pentru funcționarea Departamentului Casa de producție 

TVR pe perioada cuprinsă între 1 ianuarie 2016 până în prezent. 

2.     Achizițiile realizate pentru Departamentul Casa de producție, după 

natura/tipul/valoarea acestora (servicii, mijloace fixe, obiecte de inventar, 

materiale) pentru perioada 1 ianuarie 2016 până în prezent, specificând care 

achiziții au fost realizate din Planul de Investiții și care achiziții au fost realizate în 

mod direct. 

3.     Contractele și parteneriatele inițiate de către Casa de producție  și care au fost 

încheiate de TVR cu diverse societăți comerciale sau persoane fizice – nume 

societate comerciala, obiect, servicii, sumele achitate/încasate pentru perioada  1 

ianuarie 2016 până în prezent. 

4.     Contractele încheiate și notele de fundamentare, precum și sumele încasate de 

SRTV în urma punerii la dispoziția unor firme private a spatiilor instituțiilor pentru 

realizarea unor spectacole/piese de teatru/alte activități culturale. 

5.     Conducerea SRTv intenționează ca aceste evenimente culturale cu diverse 

societăți private să utilizeze și alte spații ale instituției decât curtea și clădirile din 

Strada Moliere? Dacă da, detaliați pe larg motivația acestei decizii.  

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/televiziunearomanaafostprejudiciatacupeste20demilioanedeeurobanicearfitrebuitsafierecuperatidelaceiresponsabiliincadin2017
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6.     Cota pe care o încasează SRTv în urma vânzării biletelor la evenimentele 

culturale realizate în spațiul instituției, cu angajații instituției și cu mijloacele fixe 

ale SRTv. 

7.     Lista producțiilor realizate în perioada menționată specificând pentru fiecare 

producție în parte când a fost difuzată, pe cel canal și la ce dată, precum și dacă dl. 

Demeter Andras, coordonatorul cu atribuții de director Casa de producție sau 

rudele sale de gradul 1 au fost distribuite în aceste producții. 

SRTV, prin președintele-director general Doina Gradea, ne-a comunicat un răspuns 

evaziv, redactat superficial, care, concret, nu răspunde decât la prima întrebare, și 

anume, am fost informați asupra faptului că suma alocată în această perioadă 

pentru funcționarea Casei de producție este de 14 264 022,51 lei,  (aproximativ 3 

milioane de euro), defalcată astfel: 

Anul 2016 – 3. 555 360, 31 lei, 2017 – 3.297.545,22 lei, 2018 – 4.219.633,59 lei, 

2019 – 3.320.009,05 lei și 2020 – 3.071.474,34 lei. 

Pentru întrebările 2-7 răspunsurile furnizate nu clarifică ceea ce s-a solicitat, și 

anume: 

La întrebarea nr. 2, deși recunoaște că au fost contractate achiziții de servicii și 

materiale pentru funcționarea Casei de Producție, conducerea TVR, ca și cum nu ar 

fi înțeles întrebarea, nu le prezintă motivând că “nicio achiziție, de servicii  sau 

materiale nu a fost făcută/realizată în mod direct de către Departamentul Casa de 

Producție”. Or, solicitarea SRJ MediaSind nu a fost adresată Departamentului 

Casa de Producție, ci conducerii instituției SRTV! 

La întrebarea nr. 3 prin care am solicitat Contractele și parteneriatele inițiate de 

către Casa de producție și care au fost încheiate de TVR cu diverse societăți 

comerciale sau persoane fizice (nume societate comerciala, obiect, servicii, sumele 

achitate/încasate) pentru perioada  1 ianuarie 2016 până în prezent, ni se oferă un 

răspuns halucinant: să precizăm noi ce contracte și parteneriate prezintă interes și 

care sunt argumentele pentru care prezintă interes pentru organizație!!!  

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 iulie 2020 10 

 

Ori, argumentul, pe care Doina Gradea și echipa sa îl ignoră în permanență, îl 

constituie  chiar Legea nr.544/2001, cu prevederile art. 2, care spun că “prin 

informaţie de interes public se înţelege orice informaţie care priveşte activităţile 

sau rezultă din activităţile unei autorităţi publice sau instituţii publice, indiferent 

de suportul ori de forma sau de modul de exprimare a informaţiei.” 

La întrebarea nr. 4  legată de contractele încheiate și notele de fundamentare, 

precum și sumele încasate de SRTV în urma punerii la dispoziția unor firme 

private a spațiilor instituțiilor pentru realizarea unor spectacole/piese de teatru/alte 

activități culturale, conducerea instituției refuză să le pună la dispoziție pe  motiv 

că respectivele contracte/parteneriate nu sunt comerciale. Or, din informațiile 

noastre, acele societăți comerciale care au organizat acele evenimente au vândut 

bilete și au încasat bani, iar instituția publică de presă a pus gratuit la dispoziția 

acestora forță de muncă, spații, decoruri etc., folosind bani publici. Din acest 

motiv, considerăm că aceste activități, contractele și parteneriatele încheiate, 

trebuie cunoscute de către opinia publică și de către angajații instituției. 

La întrebarea nr. 5 - Conducerea SRTv intenționează ca aceste evenimente 

culturale cu diverse societăți private să utilizeze și alte spații ale instituției decât 

curtea și clădirile din Strada Moliere? Dacă da, detaliați pe larg motivația acestei 

decizii – ni se răspunde din nou cu aroganță, susținându-se că aceste informații nu 

se încadrează în prevederile Legii nr. 544/2001!!! Or, aceste contracte care vizează 

folosirea forței de muncă a SRTv, a spațiilor, mijloacelor fixe și materialelor 

SRTv, sunt informații de interes public. Chiar ieri, conducerea SRTv, a anunțat în 

cadrul programelor de știri, prin fosta vedetă Mircea Radu, despre demararea 

proiectului Teatru în TVR organizat în curtea instituției (amănunte aici: Teatru în 

TVR: Programul spectacolelor din perioada 21 iulie - 2 august ) Chiar dacă șefa 

TVR promite că va respecta toate măsurile de siguranță sanitară,  este  o decizie 

iresponsabilă a conducerii TVR, mai ales acum,  când doi angajați au fost 

confirmați ca fiind contaminați cu COVID 19, să permiți intrarea în instituție a 

publicului!!! 

 

 

http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
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La întrebarea nr. 6  referitoare la cota pe care o încasează SRTv în urma vânzării 

biletelor la evenimentele culturale realizate în spațiul instituției, cu angajații 

instituției și cu mijloacele fixe ale SRTv, ni se răspunde că SRTv contribuie la 

realizarea respectivelor producții dar că nu încasează niciun leu. Televiziunea 

Națională, după cum se știe, este finanțată din bani publici în proporție de peste 

94%. Tocmai de aceea parteneriatele, contractele, încheiate de SRTv cu diverse 

societăți comerciale, ong-uri trebuie cunoscute de public. 

La întrebarea nr.7 referitoare la lista producțiilor realizate în perioada menționată, 

specificând pentru fiecare producție în parte când a fost difuzată, pe ce canal și la 

ce dată, precum și dacă Andraș Istvan Demeter, coordonatorul cu atribuții de 

director Casa de producție, sau rudele sale de gradul 1 au fost distribuite în aceste 

producții, conducerea TVR a oferit un răspuns parțial, prezentând o listă doar cu  

producțiile în care șeful Casei de Producție și fiul acestuia, au fost distribuiți.  

Precizăm că potrivit Deciziei nr. 3456 din 8.11.2017 a Înaltei Curți de Casație și 

Justiție (amănunte aici: http://www.scj.ro/1094/Detalii-

dosar?customQuery%5B0%5D.Key=id&customQuery%5B0%5D.Value=2000000

00319954), Andras Istan Demeter (foto) nu ar fi trebuit să ocupe timp de 3 ani 

nicio funcție publică. Demonstrând, însă, un dispreț total față de lege și beneficiind 

de complicitatea factorului politic, acesta a ignorat existența acestei sentințe, și a 

ocupat,  pe lângă directoratul Casei de producție TVR, și funcția de membru în 

Consiliul de Administrație al SRR! 

Despre jaful care a fost descoperit în urma mai multor controale ale Curții de 

Conturi, unele confirmate definitiv de instanțele de judecată, am prezentat pe larg 

aici: Argumentele MediaSind pentru demiterea de urgență a șefei TVR:  

Cu toate că risipirea abuzivă și ilegală a banilor publici de către actuala conducere 

este o practică sancționată de justiție și cunoscută, spre indignarea publicului, din 

ce în ce mai frustrat de această situație, nu se întreprinde nimic pentru a o stopa. 

Marea problemă a Televiziunii Naționale o constituie, din păcate, complicitatea 

factorului politic care, deși cunoaște foarte bine această  situație de criză, refuză, de 

ani de zile, să discute rapoartele de activitate ale SRTv și să demită actuala 

administrație, acuzată și dovedită de mai multe fapte de corupție! 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
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http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html
http://www.tvr.ro/teatru-in-tvr-programul-spectacolelor-din-perioada-21-iulie-2-august_28380.html


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 iulie 2020 12 

 

 Alianţa USR PLUS: Negocierile cu PNL pentru candidaţi comuni la 

primăriile de sector ''au avansat'', suntem optimiști 

Preşedintele USR Bucureşti, Claudiu Năsui, şi preşedintele PLUS Bucureşti, Vlad 

Voiculescu, au anunţat duminică, într-o conferinţă de presă, că negocierile cu PNL 

pentru desemnarea unor candidaţi la primăriile de sector "au avansat", transmite 

Agerpres. 

 

"Ce pot să vă spun este că lucrurile au avansat şi că avansează. Suntem optimişti că 

o să avem o reuşită şi capacitatea să avansăm o echipă cu care să facem campanie 

şi să spunem bucureştenilor: Da, cu oamenii aceştia vom face treabă şi vom 

schimba Bucureştiul", a declarat Claudiu Năsui. 

 

Şi Vlad Voiculescu s-a declarat optimist în legătură cu negocierile purtate cu PNL 

pe această temă. 

 

"La nivelul sectoarelor negocierile funcţionează în continuare. Mingea în acest 

moment este la PNL. Principiile noastre sunt cele pe care le-am spus şi am tot 

repetat. Aşteptăm şi suntem optimişti de data asta că, săptămâna viitoare, vă vom 

putea spune rezultatele acestor negocieri, rezultate care vor fi în folosul 

bucureştenilor. Dacă la sfârşit venim cu o echipă cu care să fim toţi mândri, după 

un compromis sau altul, cred că acesta este un lucru bun pentru fiecare dintre noi", 

a afirmat Vlad Voiculescu. 

 

Claudiu Năsui a precizat că negocierile cu PNL sunt foarte avansate şi pentru 

desemnarea unui candidat comun la Primăria din Galaţi, însă Alianţa USR PLUS 

nu-l va susţine niciodată pe Mihai Chirica pentru funcţia de primar al municipiului 

Iaşi. 

 

Pe de altă parte, reprezentanţii USR PLUS au anunţat că au trimis un denunţ la 

DNA pentru abuz în serviciu şi uzurparea funcţiei pe numele viceprimarului din 

Sectorul 2, Dan Cristian Popescu, susţinut de PNL pentru funcţia de primar al 

acestui sector. 
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Acuzaţiile îi vizează şi pe fostul şi actualul primar din Sectorul 2 al Capitalei, 

Neculai Onţanu şi Mihai Mugur Toader. 

 

Astfel, Radu Mihaiu, candidat al Alianţei la funcţia de primar al Sectorului 2, a 

declarat că denunţul se referă la mai multe nereguli în contractele semnate de 

Primărie cu compania de salubritate Supercom SA, nereguli constatate într-o notă 

de control întocmită de Autoritatea Naţională pentru Reglementarea Serviciilor 

Comunitare. 

 

Conform candidatului USR PLUS, concluziile acestei note sunt următoarele: 

pentru colectarea deşeurilor menajere, cuantumul sumelor nelegale plătite de 

Primăria Sectorului 2 către Supercom, în perioada 1 martie 2019 - 31 octombrie 

2019, este de 10,2 milioane lei; pentru curăţenia căilor publice cuantumul sumelor 

nelegal contractate, în perioada 1 ianuarie 2019 - 31 octombrie 2019, este de 3,2 

milioane lei; sumele convenite nelegal şi contractate suplimentar de către Primăria 

Sector 2 pentru activitatea de deszăpezire, în perioada iarna 2014/2015 şi iarna 

2018/2019, sunt în cuantum de 9,5 milioane lei. 

 

"Legea spune că actele adiţionale la contractul încheiat cu Supercom SA trebuie să 

fie aprobate de către Consiliul Local. 57 de astfel de acte au fost încheiate de 

Primăria Sector 2 fără aprobarea Consiliului Local. Neculai Onţanu, Mugur Mihai 

Toader şi Dan Cristian Popescu au încălcat legea, negociind cu Supercom tarife 

nelegale. Cei trei s-au substituit autorităţii deliberative a Sectorului 2 şi au negociat 

în spatele uşilor închise tarife nelegale din banii cetăţenilor", a susţinut Radu 

Mihaiu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Sănătăţii afirmă că ar putea fi reintroduse anumite restricţii 

pentru funcţionarea teraselor 

Ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, afirmă că ar putea fi reintroduse anumite restricţii 

pentru funcţionarea teraselor, în funcţie de evoluţia numărului de cazuri de 

COVID-19, potrivit Agerpres. 
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El a declarat, la Iaşi, că măsurile de relaxare introduse după starea de urgenţă au 

fost agreate şi de patronatele din sectorul HoReCa, iar proprietarii teraselor ar 

trebui să le respecte. 

 

Întrebat dacă ia în calcul posibilitatea adoptării unei măsuri care să prevadă 

închiderea teraselor la ora 22,00, ministrul Sănătăţii a afirmat: "În funcţie de 

evoluţie, vor fi şi anumite restricţii. Noi nu vrem să fie restricţii. Noi vrem ca toată 

lumea să conştientizeze şi să respecte acele norme. Când am făcut acele măsuri de 

relaxare, le-am făcut însoţite şi de un ordon de ministru, comun cu ministrul de 

resort, care prevedeau şi acele norme de funcţionare şi desfăşurare. Toată lumea şi 

le-a asumat, inclusiv acei agenţi economici care deschid în acel sens afacerile, dar 

rămâne să le şi respecte. În condiţiile în care nu vor fi respectate, vor fi şi controale 

mai înteţite în următoarea perioadă". 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Firea acuză Ministerul Sănătăţii de dezinformare: Bucureştiul nu este focar. 

Transmiteţi depresie comunitară. Reacția Guvernului 

Răspunsul Guvernului pentru Gabriela Firea: Acuzații formulate din rațiuni 

politice, care au la bază confuzii grave 

Primarul general Gabriela Firea acuză Ministerul Sănătăţii de „dezinformare şi 

manipulare”, cu privire la numărul persoanelor infectate cu coronavirus în 

Capitală, în bilanțul raportat astăzi, susţinând că Bucureştiul nu este „nici pe 

departe focar”. În replică, Guvernul a transmis într-un comunicat că edilul face 

„confuzii grave” și aduce aceste acuzații „din rațiuni politice”. 

Într-un mesaj pe pagina sa de Facebook, Gabriela Firea spune astăzi că „Ministerul 

Sănătăţii, condus de un membru PNL, a anunţat la prânz, prin comunicatorii - 

dezinformatori uzuali, că în Bucureşti au apărut 100 de noi cazuri de pacienţi 

Covid-19, de ieri, până azi”. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/firea-acuza-ministerul-sanatatii-de-dezinformare-bucurestiul-nu-este-focar-transmiteti-depresie-comunitara-reactia-guvernului-1340341#highlight-1340341-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/firea-acuza-ministerul-sanatatii-de-dezinformare-bucurestiul-nu-este-focar-transmiteti-depresie-comunitara-reactia-guvernului-1340341#highlight-1340341-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/numarul-infectarilor-continua-cresterea-alarmanta-17-pacienti-au-murit-in-ultimele-24-de-ore-unul-dintre-ei-nu-avea-alte-boli-1340201
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„Ca să vedeţi până unde se merge cu manipularea şi dezinformarea, iată câteva 

cifre: Spitalul Victor Babeş 10 internări; Spitalul Colentina 0 internări (sunt 

aşteptaţi 4 pacienţi din ţară, anunţaţi după comunicarea oficială); Spitalul Carol 

Davila 0 internări. Să calculăm: 100 minus cei 10 pacienţi de la Victor Babeş = 90 

pacienţi. Întrebare: unde sunt cei 90 de pacienţi? Unde s-au evaporat? Unde sunt 

trataţi? S-a anunţat fără echivoc că nu mai sunt locuri la Matei Balş şi Marius 

Nasta. Şi dacă se eliberau câteva, prin externări, nu încăpeau 90 de pacienţi. Iată o 

problemă de matematică de clasa a 2-a!”, scrie primarul general. 

Gabriela Firea acuză și o eventuală operațiune de imagine, în legătură cu fotografia 

publicată sâmbătă în care se vedeau ambulanţele care aduceau pacienţi la Spitalul 

"Matei Balş". 

„La fel ca şi simpla problemă de logică de ieri: câţi pacienţi s-au internat la Matei 

Balş, în timpul vizitei oficiale? Răspuns: Câte ambulanţe scoase din garaj încăpeau 

în curtea interioară şi puteau intra în cadrul unei fotografii. Ştiu că ne credeţi pe 

toţi proşti! Dar nu uitaţi că suntem mulţi! Cui foloseşte denigrarea Bucureştiului? 

Vreţi să fugă toţi investitorii din Capitala ţării? Să se închidă toate ambasadele? La 

o populaţie de peste 4 milioane de locuitori, cei 4 mii de pacienţi Covid internaţi în 

Bucureşti, în 5 luni, dintre care 60% din judeţele ţării, înseamnă un procent foarte 

mic. Nici pe departe focar! Veţi da socoteală pentru panica pe care o sădiţi în 

sufletele românilor! Şi pentru defăimarea Capitalei! Îi îmbolnăviţi de inimă pe 

oameni! Transmiteţi depresie comunitară!”, mai scrie primarul general al Capitalei. 

Răspunsul Guvernului pentru Gabriela Firea: Acuzații formulate din rațiuni 

politice, care au la bază confuzii grave 

În replică, Guvernul a transmis un comunicat în care respinge „acuzațiile formulate 

din rațiuni politice, care au la bază confuzii grave făcute între numărul persoanelor 

confirmate și numărul persoanelor internate, fără a ține cont de actualul cadru 

legislativ în vigoare”. 

„Omisiunea deliberată a unor instrumente legislative care nu sunt încă 

operaționale, dar care au făcut obiectul dezbaterilor publice din ultimele zile, arată 

erorile de construcție logică a afirmațiilor indicate”, mai transmite Guvernul. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/coada-de-ambulante-care-aduc-bolnavi-la-matei-bals-medic-mai-aveti-indoieli-1340032
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/coada-de-ambulante-care-aduc-bolnavi-la-matei-bals-medic-mai-aveti-indoieli-1340032
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„De asemenea, respingem și insinuarea referitoare la catalogarea drept „focar” a 

municipiului București, precum și prezumțiile conspiraționiste enunțate, fără a 

prezenta vreun element concludent în susținerea afirmațiilor”, se precizează în 

comunicat. 

„Considerăm revoltătoare tacticile de politizare a crizei sanitare, în care este 

folosită inclusiv contestarea raportărilor oficiale, fapt care încurajează curentele 

negaționiste și pune în pericol sănătatea cetățenilor. Îndemnăm toți actorii publici 

să acționeze într-un singur sens, acela de a sprijini personalul medical în misiunea 

sa, de a întreprinde demersuri administrative în susținerea eforturilor de combatere 

a răspândirii noului coronavirus și de a contribui la respectarea măsurilor de 

protecție sanitară”, mai transmite Guvernul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Asistentul medical mort de COVID-19 in Vrancea, inmormantat in 

aplauzelor colegilor iesiti in strada. Lider in sindicatul Sanitas, a decedat la 49 

de ani 

Ionica Potop, asistentul medical decedat de coronavirus a fost inmormantat, 

duminica, in aplauzele colegilor sai. 

 

Liderul Sanitas Vidra a murit sambata, la 49 de ani. Acesta plecase de la Focsani 

spre Bucuresti cu elicopeterul, dar s-a intors acasa intr-un sicriu. 

 

Colegii sai, de la Spitalul Judetean Focsani au iesit in dreptul Statiei de Ambulanta, 

conducandu-l pe ultimul drum sub ropote de aplauze. Sotia asistentului medical le-

a multumit tututor celor prezenti ca ii sunt alaturi. "Nu stiu daca o sa pot duce 

crucea asta", a afirmat femeia, potrivit monitoruldevrancea.ro. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/
https://monitoruldevrancea.ro/2020/07/19/ionica-potop-condus-pe-ultimul-drum-in-aplauzele-colegilor-si-familiei/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 iulie 2020 17 

 

 ANPC: 83% dintre operatorii economici verificați pe litoral au încălcat 

legea 

Autoritatea Națională pentru Protecția Consumatorilor a anunțat că, începând cu 1 

iulie, desfășoară „Comandamentul litoral 2020”, iar în primele 10 zile de controale, 

inspectorii au constatat abateri la 83% dintre operatorii economici verificați, din 

Neptun, Olimp, Jupiter, Cap Aurora, Venus, Saturn, Mangalia, Costinești și 

Mamaia. 

ANPC precizează că aceste rezultate ale activității desfășurate pe litoral sunt 

parțiale, în primele 10 zile de control. Astfel, au fost verificaţi 322 operatori 

economici, din localitățile Neptun, Olimp, Jupiter, Cap Aurora, Venus, 

Saturn, Mangalia, Costinești și Mamaia, constatându-se abateri la 268 dintre 

aceștia (83%). 

Inspectorii au dat 386 sancţiuni din care 233 avertismente şi 153 

amenzi contravenţionale, în valoare de 1.063.000 de lei și au dispus închiderea 

temporară a 16 activități comerciale, până la intrarea în legalitate. 

Lista neregulilor găsite de ANPC pe litoral 

Dintre abaterile constatate, Autoritatea Națională pentru Protecția 

Consumatorilor enumeră: 

 Deficiențe privind etichetarea produselor la textile, jucării și produse 

alimentare, în sensul că etichetele nu aveau înscrise datele obligatorii 

menționate de lege (compoziția textilelor, în cazul jucăriilor - avertismente și 

recomandări speciale destinate vârstei copiilor sau elementelor de 

periculozitate, marcaj CE neconform, prezența la vânzare a jucăriilor 

notificate prin sistemul de alertă RAPEX sau fără a avea licență pentru a 

putea fi comercializate -, lipsa precizării termenului de valabilitate al 

produselor comerciale sau prezența acestuia pe etichetă ilizibil ori în locuri 

greu vizibile etc.); 

 Deficiențe privind indicarea prețurilor pe toate produsele expuse la 

comercializare și menționarea prețurilor per unitatea de măsură; 
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 Deficiente privind lipsa traducerii în limba română a elementelor de 

caracterizare si identificare a produselor de import de pe eticheta produsului; 

 Comercializarea de produse în locații fără a deține autorizarea necesară; 

 Deficiențe privind condițiile igienico-sanitare în cazul prestării serviciilor de 

alimentație publică sau cazare turistică; 

 Utilizarea unor produse și proceduri nesigure în cadrul activității de prestare 

de servicii de alimentație publică; 

 Nerespectarea condițiilor de depozitare a materiilor prime, în conformitate 

cu prevederile producătorului de pe eticheta produsului; 

 Nerespectarea vecinităților produselor, în spațiile frigorifice, din unele 

blocuri alimentare; 

 Comercializarea unor produse alimentare cu data limită de consum/data 

durabilității minimale depașită; 

 Nerespectarea Regulamentului UE 1169/2011, privind afișarea în lista meniu 

a gramajelor și a ingredientelor cu potențial alergen utilizate pentru 

realizarea produselor alimentare preparate; 

 Utilizarea unor practici comerciale incorecte, înșelătoare; 

 Lipsa verificării metrologice pentru unele mijloace de măsurare; 

 Nerespectarea măsurilor dispuse în cadrul controalelor anterioare. 

ANPC mai arată că activitatea „COMANDAMENTULUI LITORAL 2020” va 

continua până la finalul sezonului estival, iar comisarii ANPC „vor veghea 

permanent, în această perioadă, modul în care operatorii economici care își 

desfășoară activitatea la malul Mării Negre respectă drepturile consumatorilor 

aflați în vacanță”. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Analiză Biziday. În ultima săptămână, România are printre cele mai mari 

rate de infectare din Uniunea Europeană. Deși Spania și Marea Britanie au 

anunțat mai multe cazuri, raportat la populație, România și Bulgaria au 

depășit Suedia și sunt acum pe primele două locuri. 

Cu tot cu cele 767 de cazuri raportate duminică, România a adunat în săptămâna 

13-19 iulie 4.923 de cazuri noi de coronavirus, în creștere cu peste 38% față de 

săptămâna anterioară. 

În număr total de cazuri depistate, doar Spania și Marea Britanie (cu o populație 

mult mai mare) au depășit România. Pentru cele două țări europene nu erau 

disponibile datele la zi, dar chiar ținând cont de datele raportate vineri de Spania 

(6.347 în ultimele șapte zile) și sâmbătă de Marea Britanie (5.106 în ultimele șapte 

zile) România tot pe locul trei rămâne, în această săptămână. 

Graficul de mai jos reprezintă numărul de cazuri pe ultimele șapte zile. Vă puteți 

face propria analiză, adăugând sau eliminând diferite țări. 

Dar fiecare țară are propria politică de testare și chiar Spania și Marea Britanie sunt 

printre țările care și-au modificat-o în decursul pandemiei. Pe lângă asta, țările 

vest-europene testează semnificativ mai mult decât cele din est, așa că un alt 

indicator ar putea fi considerat mai relevant – procentul de teste pozitive, din 

totalul testelor efectuate. 

Graficul de mai jos arată acest procent ca medie pe ultimele șapte zile. România 

este sub Croația, Bulgaria și Suedia (cu precizarea că această țară nu a mai 

raportat aceste date din 12 iulie), dar este mult peste Italia, Franța, Germania, 

Marea Britanie și Spania, țări care testează masiv, iar procentul de teste pozitive 

este cuprins între 0,5% și 1,4%, față de peste 4% în România. 

În fine, probabil cel mai relevant indicator este cel care raportează numărul de noi 

cazuri depistate la mărimea populației. Acest top a fost condus până acum de 

Suedia, țară care nu a impus restricții, dar a fost depășită în această săptămână de 

România și Bulgaria, singurele țări din Uniunea Europeană care rămân cu peste 40 

de cazuri pozitive la milion. 
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Sursa datelor acestei analize, site-ul Ourworldindata, este editat și susținut de 

cercetătorii de la Oxford University, din Marea Britanie. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Anchetă Euronews: Lucrători trataţi ca nişte sclavi de fermele care 

beneficiază de milioane în fonduri UE / ”Sunt mai protejate animalele” 

Lucrează ore întregi sub soarele arzător, sau în ploaia torenţială, pentru a cultiva și 

a recolta fructele și legumele pe care le găsim atât de ușor în supermarketuri. Odată 

cu răspândirea pandemiei coronavirusului în Europa, i-am descoperit brusc pe cei 

care au fost numiți „lucrători esențiali”, şi care ne permit să avem zilnic mâncare în 

farfuriile noastre, Persoane ale căror drepturi și condiții de viață sunt de mai multe 

decenii de-a dreptul scandaloase, arată o anchetă Euronews, preluată de Rador, 

PAC: o ploaie de bani pentru companii şi niciun fel de protecție pentru 

lucrători 

Politica agricolă comună a Uniunii Europene (PAC) - cea mai mare sursă de 

subvenții din lume - își propune să sprijine fermierii și să alimenteze aproximativ 

60 de miliarde de euro pe an în sector. Însă condițiile de muncă ale persoanelor 

angajate în aceste ferme nici măcar nu sunt menționate. 

„În prezent ne aflăm într-o situație absurdă, adică sunt mai protejate animalele 

decât unii dintre lucrătorii din fermele noastre”, spune europarlamentarul verde 

german Daniel Freund. 

Într-o anchetă comună în colaborare cu Lighthouse Reports, Des Spiegel și 

Mediapart, Euronews a intervievat zeci de lucrători agricoli de pe continent. Acești 

muncitori se plâng de ore neplătite, de presiuni psihologice enorme, de faptul că au 

foarte puțină apă sau material de protecție la dispoziţie. Unii au mărturisit că au 

leşinat, sau au vomitat din cauza epuizării. Ne-au arătat condițiile teribile în care 

locuiesc și au vorbit despre cazuri de abuzuri verbale, fizice și chiar sexuale. 

 

 

https://ourworldindata.org/about
https://ourworldindata.org/about
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Spania: barăci și pedepse 

Spania este principalul producător european de fructe și legume. În sudul 

provinciei Huelva, căpșunile sunt numite „aurul roșu”. O afacere care produce 

venituri de jumătate de miliard de euro pe an. 

Dar nu toată lumea profită de asta. Mulți muncitori din regiune sunt migranți 

neregulați, care trăiesc în „chabolas”, barăci construite din lemn, placaj și plastic 

provenit din sere. Nu au acces la electricitate, canalizare sau apă potabilă. 

„O țară dezvoltată precum Spania, o țară europeană... Nu pot înțelege cum pot 

permite să continue această situație”, comentează Seydou Diop, care în trecut a 

făcut parte din armata culegătorilor de căpșuni și a locuit într-una dintre acele 

barăci. Acum coordonează un colectiv de muncitori care-i reprezintă pe migranții 

fără documente, adică, aşa cum ne spune el, reprezintă majoritatea muncitorilor 

agricoli din regiune. 

Euronews și ceilalți parteneri din această anchetă au intervievat mai mult de 

douăzeci de culegători şi foşti culegători de fructe din Huelva. Mulți au spus că nu 

au primit măști sau mănuși în timpul pandemiei Covid-19. Toată lumea se plânge 

de orele neplătite, de condițiile de muncă epuizante și de presiunea enormă pentru 

a recolta cât mai multe fructe. 

José Antonio Brazo, un reprezentant al sindicatului Sat din Huelva, spune că cei 

care nu sunt suficient de productivi sunt pedepsiți: "Pe stil medieval. Dacă nu 

culegi kilogramele pe care ţi le cer, rămâi acasă una, două sau trei zile fără salariu. 

Deci, în acele zile nu aduci bani acasă". 

Cei mai mulți dintre lucrătorii cu care am vorbit au cerut să rămână anonimi de 

frica represaliilor. Mulți dintre ei au lucrat pentru Bionest, care conform datelor 

guvernamentale, doar anul trecut a strâns 4,4 milioane de euro în subvenții PAC. 

Bionest nu a răspuns la solicitările noastre repetate de a comenta aceste informații. 

Site-ul web se deschide printr-un mesaj special care mulțumește "tuturor 

lucrătorilor agricoli, lucrătorilor din depozit, tuturor persoanelor implicate în 

afacerea noastră care își desfășoară activitatea în fiecare zi în aceste momente 

dificile". 
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Franța: „Bine ați venit în iad” 

Franța este o putere agricolă care se mândrește cu unele dintre cele mai bune soluri 

și clime din lume, fiind de departe cel mai mare producător de semințe oleaginoase 

și cereale din Uniunea Europeană și care primește mai multe subvenții agricole 

decât oricare alt stat membru: peste 7 miliarde euro pe an, conform datelor Uniunii. 

Juan, un tânăr columbian, a ajuns aici cu o viză de vacanță de muncă. A auzit 

despre Fattoriè Larrère pe o pagină de Facebook care anunța posibilitatea de a 

lucra ca muncitor sezonier în sud-vestul Franței. Însă nu a fost angajat de compania 

în sine, ci de un subcontractant care furnizează în mod regulat lucrători sezonieri 

pentru Larrère și pentru alte ferme din regiune. 

La sfârşitul lunii mai, Juan a fost repatriat în Columbia cu ajutorul autorităților 

consulare, după ce a acumulat o serie întreagă de dezamăgiri în cele două luni în 

care a lucrat ca muncitor agricol în Franța blocată de pandemie. Pornind de la 

cazare: o casă de oaspeți în care trăiau înghesuiţi peste 40 de lucrători sezonieri. 

"Bine ai venit în iad, îmi amintesc că mi-a spus. Am crezut că este o glumă. Dar 

când au deschis ușa și am văzut casa... A fost un dezastru. Podeaua era murdară, 

erau muște pe tavan, în baie erau fecale pe pereți", spune Juan la telefon, care a 

cerut să nu-i fie publicat numele complet. 

Euronews și partenerii săi au avut acces la copii ale planurilor casei, deținută de 

familia Larrère, precum și la înregistrările chiriașilor care spuneau despre chiria pe 

care au plătit-o: aproximativ 200 de euro pe lună, bani reţinuţi direct din salariul 

lor. La sfârșitul lunii iunie, chiriașii i-au condus pe corespondenții noștri să viziteze 

casa. 

Într-o cameră putea dormi până la cinci adulți. Alții dormeau în paturi suprapuse, 

încălcând legile franceze privind locuințele pentru lucrătorii sezonieri. Nu erau 

furnizate cearceafuri sau perne, iar în băi nu exista hârtie igienică. 
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Fermele Larrère sunt importanți producători de morcovi organici în Franța, cu o 

cifră de afaceri anuală de aproximativ 50 de milioane de euro. Conform datelor 

guvernamentale, în fiecare an primesc peste 300.000 de euro din subvențiile PAC. 

Am vorbit cu aproximativ cincisprezece persoane care au lucrat la această fermă. 

Cu toţii se plâng de zile lungi de muncă, de ore suplimentare neplătite și de cazarea 

mult prea scumpă. 

Ca răspuns la ancheta noastră, directorul general al acestei companii de familie, 

Patrick Larrère, a trimis o declarație lungă în care a scris că, după ce ne-a întâlnit, 

compania a efectuat un sondaj intern și a recunoscut unele deficiențe în 

organizație, dar că majoritatea persoanelor intervievate de noi intenționau să revină 

să muncească la fermele lor şi în viitor. 

Larrère adaugă că va fi elaborat un cod deontologic pentru a îmbunătăți 

managementul și condițiile de muncă. Promite să furnizeze cearceafuri și cere 

ajutorul autorităților pentru găzduirea muncitorilor în timpul sezonului de vară. 

În Germania: costul uman al cărnii 

În abatoarele din întreaga lume, focarele de Covid-19 au contribuit la aprinderea 

luminii reflectoarelor asupra condițiilor de muncă ale celor care sacrifică carnea ce 

ajunge pe rafturile supermarketurilor noastre. 

Compania germană de ambalare a cărnii Tönnies a ajuns în centrul unor 

controverse pentru că nu a putut ajuta suficient de mult autoritățile pentru a depista 

sutele de lucrători infectați. 

O mare parte din forța de muncă a companiei este angajată în Europa de Est, prin 

subcontractanți acuzați de sindicate că nu au plătit ore suplimentare și că i-au pus 

pe lucrătorii migranți să plătească sute de euro chirie pentru un pat într-o cameră 

comună. 

Chestiunea a riscat un incident diplomatic între România și Germania, atunci când 

ministrul român al muncii, Violeta Alexandru, a sosit cu maşina de la București 

pentru a se plânge de tratamentul acordat compatrioților săi care lucrau în fabricile 

de prelucrare a cărnii din țară și în fermele de sparanghel. 
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"Lucrurile ar trebui să fie clare de la început: care este salariul meu? Cât sunt plătit 

pentru orele suplimentare? Cât de mult pot să lucrez în plus?", spune Alexandru 

pentru Euronews. 

Politica a insistat asupra faptului că verificarea condițiilor de muncă revine statelor 

membre, sugerând că UE ar trebui să utilizeze mai bine puterea sa de foc și să fie 

arhitectul schimbării în sectoarele subvenționate, precum agricultura. 

"Cred că rolul nostru în UE este să ne asigurăm că banii contribuabililor la nivel 

european sunt tratați cu respect, inclusiv prin efectuarea de controale și prin 

verificarea faptului că toți angajații cu aceste contracte acoperite de fonduri 

europene beneficiază de o protecție socială minimă pentru locul de muncă pe care 

îl acoperă". 

"Lucrători esențiali" 

La 19 iunie, Parlamentul European a recunoscut existența acestor probleme prin 

aprobarea unei rezoluții care solicită „acțiuni urgente pentru a proteja sănătatea, 

siguranța și condițiile de muncă ale lucrătorilor transfrontalieri și sezonieri”. 

Europarlamentarii spun că „criza Covid-19 a evidențiat și a agravat în continuare 

dumpingul social și precaritatea actuală a situațiilor multora dintre ei. De 

asemenea, rezoluția îndeamnă statele membre să „crească capacitatea 

inspectoratelor de muncă și să asigure locuințe de calitate, care nu ar trebui să fie 

legate de salarii”. 

Între timp, la 16 iulie, Comisia a prezentat noile orientări pentru protecția sănătății 

și a drepturilor sociale ale acestui tip de angajați precari. 

"Nu puteți avea un model de afaceri bazat pe o formă de exploatare a lucrătorilor 

străini. Aceștia sunt lucrători esențiali pentru că în această criză, dacă ei nu ar fi 

existat, noi ne-am fi confruntat şi cu o criză alimentară" - a spus Nicolas Schmit, 

comisarul european pentru muncă și drepturile sociale. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Comisia Europeană a elaborat o serie de măsuri pentru protecţia 

muncitorilor sezonieri, în contextul pandemiei de COVID-19. „COVID-19 a 

fost hârtia de turnesol care a scos în evidenţă gravitatea problemelor şi 

surzenia statelor membre care au acceptat situaţii intolerabile pentru propriii 

lucrători.“ 

Comisia Europeană a prezentat o serie de instrucţiuni care au drept scop protecţia 

muncitorilor sezonieri din Uniunea Europeană, în contextul pandemiei de COVID-

19. 

Instrucţiunile Comisiei sunt adresate autorităţilor naţionale, inspectoratelor de 

muncă şi partenerilor sociali şi acoperă aspecte precum dreptul lucrătorilor 

sezonieri de a lucra într-un stat membru UE indiferent dacă sunt cetăţeni UE sau 

nu, condiţiile de viaţă şi de muncă adecvate, inclusiv distanţarea fizică şi măsurile 

de igienă corespunzătoare, informarea clară a muncitorilor cu privire la drepturilor 

lor, munca nedeclarată, precum şi aspecte ce privesc asigurările sociale. 

Raluca Pârvu, business manager în cadrul BPI Group, companie de consultanţă în 

management şi resurse umane, crede că recomandările CE sunt un pas înainte, însă 

subliniază că nu am regăsit în document şi un calendar constrângător pentru 

punerea în aplicare a măsurilor recomandate. 

„Criza sanitară a adus din nou pe agenda publică lucrătorii sezonieri migranţi. Nu 

că ei n-ar fi existat şi înainte, nu că prezenţa lor pe teritoriile unora dintre statele 

membre nu ar fi fost deja obiectul unor dezbateri aprinse pe plan local. COVID-19 

a fost hârtia de turnesol care a scos în evidenţă gravitatea problemelor şi surzenia 

statelor membre care au acceptat situaţii intolerabile pentru propriii lucrători. Au 

închis ochii cu bună ştiinţă“, a spus Raluca Pârvu pentru ZF. 

Specialistul în resurse umane crede că România este în mijlocul acestor dezbateri 

despre condiţiile de muncă ale muncitorilor sezonieri. „România, şi nu doar, este în 

miezul dezbaterii, dat fiind că furnizăm o bună parte din aceşti lucrători în 

Germania, Spania, Italia, Franţa. De remarcat faptul că pentru prima dată Guvernul 

României a întreprins nişte acţiuni concrete, bilaterale sau la nivelul Comisiei şi al 

Parlamentului European, pentru a sensibiliza alte guverne. Nici noi n-am mai 

închis ochii“, spune Raluca Pârvu. 
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Statele membre UE au acum obligaţii noi în ceea ce priveşte relaţia cu muncitorii 

sezonieri, precum furnizarea unei cazări sau a transportului la preţ decent şi 

respectând condiţiile sanitare potrivite. 

„Un pas înainte este indicaţia de a reglementa modul de operare al agenţiilor de 

recrutare specializate. Un cod de conduită constrângător, cu sancţiuni adaptate, va 

fi binevenit, altfel vor continua cazurile de exploatare a unora dintre lucrători. Aşa 

s-a ajuns la criza zisă a sparanghelului, unde intermediari mai mult sau mai puţin 

serioşi, au expus muncitorii unor riscuri sanitare majore. Şi am ajuns să vorbim 

despre sclavia lucrătorilor sezonieri, unii fiind victime ale abuzului“, afirmă 

specialistul în resurse umane. 

Dincolo de riscurile sanitare, de sănătate şi siguranţă în muncă, măsurile 

recomandate de CE vizează şi remuneraţia acestor salariaţi, protecţia lor socială şi 

de drepturile lor în cazul concedierii. Dacă sezonierii sunt de fapt lucrători cu acte 

în regulă în ţara respectivă, tot acolo vor beneficia de protecţie socială şi drepturi 

echivalente cetăţenilor din statul respectiv. 

„În practică, statutul de detaşare permitea multor angajatori să nu ofere condiţii 

echivalente lucrătorilor, şi astfel să iasă mai ieftin la socoteală. Intermediarii vor 

avea câştiguri mai mici, munca sezonieră va fi mai scumpă pentru angajatori, 

lucrătorii vor fi mai bine protejaţi. Rămâne de văzut cum şi când se vor transpune 

în legislaţiile naţionale aceste recomandări. Vom vedea şi în ce fel va influenţa 

acest document reducerea muncii la negru, deocamdată se creează doar un 

mecanism de raportare a situaţiilor de abuz“, spune Raluca Pârvu. 

Protestul românilor angajaţi la o fermă din Bonn, Germania, a fost doar unul dintre 

scandalurile care au dus la propunerea de modificare a legislaţiei europeane cu 

privire la drepturile muncitorilor sezonieri. Muncitorii de nu erau plătiţi nici măcar 

la nivelul salariului minim. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 iulie 2020 27 

 

 UE negociază cu grupuri farmaceutice contracte pentru potenţiale vaccinuri 

anti-Covid-19 

Uniunea Europeană negociază precontracte pentru achiziţionarea unor potenţiale 

vaccinuri anti-Covid-19 cu grupurile farmaceutice Moderna, Sanofi şi Johnson & 

Johnson, precum şi cu firmele biotehnologice BioNtech şi CureVac, afirmă surse 

UE citate de Reuters. 

Negocierile au loc după ce UE a ajuns în iunie la un acord cu grupul farmaceutic 

anglo-suedez AstraZeneca pentru cumpărarea a 400 de milioane de doze ale unui 

eventual vaccin anticoronavirus, în principiu pentru toate cele 27 de state membre 

UE. Informaţiile despre negocierile în curs au fost transmise de Comisia 

Europeană miniştrilor Sănătăţii din statele UE în cursul unei reuniuni desfăşurate 

săptămâna trecută la Berlin. 

„Purtăm negocieri cu numeroase companii pe tema posibilelor vaccinuri anti-

Covid-19“, a confirmat un purtător de cuvânt al Comisiei Europene, fără a 

menţiona numele vreunei firme. Peste 100 de potenţiale vaccinuri anticoronavirus 

sunt în curs de a fi dezvoltate în lume. Potrivit Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii 

(OMS), cel puţin trei sunt în etape finale ale testelor clinice - dezvoltate de 

companiile chineze Sinopharm şi Sinovac Biotech, precum şi de AstraZeneca 

împreună cu Universitatea Oxford. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Klaus Iohannis, de la summit-ul european: Nu se discută doar despre sume, 

ci foarte aprins și despre proporția dintre granturi și împrumuturi. Pentru 

România lucrurile s-au negociat și mișcat rezonabil. 

Președintele a susținut o scurtă declarație de presă înaintea unei noi zile de 

negocieri. Întâlnirea liderilor europeni privind planul de relansare economică și 

buget a fost prelungită cu o zi, în urma unui impas în negocieri. 

Președintele a spus că toată lumea vrea un acord, dar negocierile continuă: „ După 

părerea mea e că toată lumea își dorește să ajungem la un acord, dar se pare că mai 

avem mult de negociat. Nu se discută doar despre sume, ci foarte aprins și despre 

https://www.biziday.ro/impas-la-summit-ul-de-la-bruxelles-in-privinta-pachetului-de-relansare-economica-intalnirea-liderilor-europeni-a-fost-prelungita-cu-o-zi/?source=biziday


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 iulie 2020 28 

 

proporția dintre granturi, banii nerambursabili, și împrumuturi pentru fiecare țară. 

Se discută intens despre condițiile de acordare, de guvernanță a fondurilor. Unii 

doresc o abordare mai lejeră, bazată pe abordări naționale, alții vor un control 

foarte strict din partea Comisiei”. 

De asemenea, el a precizat că pentru acordarea fondurilor multe state cer o legătură 

cu verificarea statului de drept, dar că pentru țara noastră „acest lucru nu este o 

problemă, situația fiind rezolvată la referendum (n.r. referendumul pentru Justiție 

din mai 2019) ” și că România „nu se opune”. 

Alte declarații: 

Deocamdată se negociază încă în formate mai mici, iar peste puțin timp vom 

începe un nou plen, ca să vedem în ce măsură  putem face progrese, dacă pozițiile 

statelor se pot apropia și armoniza. 

Pentru noi temele prioritare sunt fondurile consistente pe coeziune, pentru multele 

proiecte de autostrăzi, căi ferate, școli, spitale, de fondurile pentru agricultură, dar 

evident și de fondurile substanțiale pentru revigorare economică. De asemenea, o 

flexibilitate rezonabilă între fonduri și felul în care se gestionează. 

Pentru România lucrurile s-au negociat și mișcat rezonabil, dar până nu e ceva 

final practic nu s-a negociat nimic. Sunt moderat optimist, avem încă o șansă, azi 

ne vom da seama dacă putem în sesiunea asta să ajungem la un acord sau trebuie să 

revenim peste câteva săptămâni. 

E important că toată lumea își dorește acest acord. Continuăm cu a treia zi și cu 

siguranță și a treia noapte de negocieri! 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Summitul UE se prelungește cu încă o zi, a patra. Neînțelegeri serioase între 

liderii țărilor membre – președintele Macron a țipat la premierul austriac, iar 

premierii olandez și italian s-au certat pe controlul banilor. Sumele 

nerambursabile vor fi mai mici decât propusese Comisia Europeană. 

Este probabil cel mai lung summit european din istorie. Proiectată inițial să dureze 

două zile, vineri și sâmbătă, întâlnirea s-a prelungit și duminică, până noaptea 

trâziu, dar fără a se ajunge la un acord. Între timp, moneda europeană a început să 

piardă teren în fața altor valute, pe fondul incertitudinilor asupra pachetului de 

recuperare economică. 

Politico relatează că președintle francez a izbucnit atunci când premierul austriac, 

Sebastian Kurz, s-a ridicat de la masă pentru a vorbi la telefon: “Vedeți? Lui nici 

nu-i pasă! Nu ascută de nimeni, are o atitudine foarte rea! Îl interesează doar ce 

zice presa din țara lui și cu asta basta!”  

Ulterior, Macron l-a acuzat pe olandezul Mark Rutte că a luat locul de 

obstrucționist lăsat gol prin plecarea britanicilor din UE: “O să ziceți că am 

înnebunit cu fondurile nerambursabile, ok, dar de data asta și Angela (Merkel) e de 

partea mea” a mai spus Macron. 

Cea mai mare disputa se poartă pe mărimea acestor subvenții. Propuse inițial la un 

nivel de 500 de miliarde de euro, ele au întâlnit opoziția Austriei, Olandei, Suediei 

și Danemarcei (“The frugal four” – cei patru austeri, n.r.) care inistă că aceste sume 

nu trebuie să depășească 350 de miliarde de euro. După unele surse, o posibilă 

înțelegere nu va putea depăși 375 de miliarde de euro, bani lăsați la dispoziția 

statelor în următorii ani, cu libertatea de a alege ce domenii să stimuleze pentru 

depășirea impactului economic al pandemiei. Cu tot cu bugetul multianual al UE, 

sumele discutate la acest summit ajung la 1,85 de mii de miliarde de euro. 

Discuțiile vor fi reluate în această după amiază. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 


